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Protokół Nr XXXVII/23 

z XXXVII sesji Rady Powiatu w Augustowie 

z dnia 18 maja 2023 r. 

Ad. pkt 1) Otwarcie obrad. 

XXXVII Sesja Rady Powiatu w Augustowie VI kadencji rozpoczęła się o godz. 1300 w auli 

Augustowskiego Centrum Edukacyjnego w Augustowie przy Alei Kardynała Wyszyńskiego 3. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn otworzył obrady sesji, a następnie przywitał 

wszystkich obecnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że zgodnie z podpisaną listą obecności w sesji 

uczestniczy 14 radnych. (lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu zaproponował, że jeżeli radni mają pytania w ramach 

poszczególnych punktów porządku obrad, aby kierowali na piśmie, również w formie 

pisemnej będą udzielane odpowiedzi. 

Przypomniał, że zgodnie z § 29 ust. 1 Statutu Powiatu Augustowskiego obrady Rady są 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał również, że zgodnie z § 38 ust. 1 Statutu Powiatu 

Augustowskiego „Głosowania jawne na sesjach Rady odbywają się za pomocą urządzeń 

umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. W 

przypadku gdy z przyczyn technicznych nie jest to możliwe, przeprowadza się głosowania 

imienne”. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że w związku z obowiązkiem wynikającym z 

ustawy z dnia 4 kwietnia 2019 r. o dostępności cyfrowej stron internetowych i aplikacji 

mobilnych podmiotów publicznych, nagranie publikowane z posiedzeń Rady Powiatu będzie 

opatrzone napisami. Przewodniczący Rady Powiatu poprosił, aby zabierający głos „nie 

wchodzili sobie w słowo”, ponieważ generowane napisy będą niezrozumiałe dla osób z 

ograniczeniami funkcjonalnymi, oglądającymi takie materiały. 

Przewodniczący Rady Powiatu, ze względu na problemy zdrowotne z głosem, przekazał 

prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Rady Powiatu Ireneuszowi Sokołowskiemu. 

Ad. pkt 2) Przedstawienie porządku obrad. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że proponowany porządek obrad został 

dostarczony wszystkim radnym wraz z materiałami na sesję. (porządek obrad stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu). 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 
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4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2023 - 2029. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Lipsk. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasto Augustów. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowinka. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Augustów. 

10. Przedłożenie sprawozdania finansowego Powiatu Augustowskiego za rok 2022. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody Rejonowemu Kołu Pszczelarzy w 

Augustowie na użycie herbu Powiatu Augustowskiego na sztandarze Koła.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Związku Powiatów „Moniecko- 

Augustowskiego”. 

13. Przedstawienie Oceny Zasobów Pomocy Społecznej za 2022 rok. 

14. Przedstawienie Raportu o stanie Powiatu Augustowskiego za 2022 rok. 

15. Przyjęcie protokołu XXXVI/23 z dnia 30 marca 2023 r. 

16. Wolne wnioski. 

17. Zakończenie obrad. 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego porządku obrad. 

Ad. pkt 3) Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 

Na salę obrad przybył Radny Michał Kotarski. W obradach uczestniczyło 15 radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta poinformował, że składając sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu, skupi się na 

sprawach najważniejszych. Sprawozdanie w formie pisemnej w pełnym brzmieniu jest 

dostępne podczas obrad sesji. Treść sprawozdania w całości zostanie umieszczona w 

protokole z sesji Rady Powiatu w Augustowie.  

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu w pełnym brzmieniu: 

,,Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Składam Wysokiej Radzie sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu za okres od  

30 marca do 18 maja 2023 r. Zarząd Powiatu odbył 4 posiedzenia, podjął 36 uchwał. Pod 

obrady Wysokiej Rady kieruje 8 projektów uchwał. 

Szanowni Państwo, 

W okresie sprawozdawczym, Zarząd Powiatu podjął dwie uchwały w sprawie zmian do 

budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 rok. 

Zarząd Powiatu przyjął sprawozdanie finansowe Powiatu Augustowskiego za 2022 rok. 

Zarząd Powiatu podpisał porozumienie z Komendantem Wojewódzkim Policji w Białymstoku 

w sprawie skierowania od 1 czerwca do 31 sierpnia 2023 r. 12 funkcjonariuszy Oddziałów 

Prewencji KW Policji do służby patrolowej na terenie Powiatu Augustowskiego i zapewnienia 

oraz sfinansowania noclegu i wyżywienia przez Powiat. 
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Zarząd Powiatu pozytywnie rozpatrzył wniosek Dyrektora SP ZOZ w Augustowie o przyznanie 

nagród z okazji Międzynarodowego Dnia Pielęgniarki i Położonej 5 pracownikom SP ZOZ w 

Augustowie w wysokości po 1 500 zł każda. 

Wysoka Rado,  

Ponadto, Zarząd Powiatu pozytywnie rozpatrzył wniosek Dyrektor SP ZOZ o zapewnienie 

środków finansowych z budżetu Powiatu na udział własny do projektów w ramach programu 

Interreg Litwa – Polska 2021 – 2027: 

a) „Nowoczesna chirurgia w regionie Augustowa i Druskiennik”. Planowany koszt 

realizacji zadania po stronie polskiej szacunkowo wynosi 2 345 000 zł, w tym udział 

własny 20% kosztów inwestycji, tj. 469 000 zł. Projekt ze Szpitalem Miejskim w 

Druskiennikach polega na współpracy w zakresie poprawy jakości usług chirurgicznych. 

Szpital w Augustowie – lider projektu – planuje zakupić sprzęt medyczny przeznaczony 

dla Oddziału Chirurgicznego i poradni chirurgicznej. 

b) „Poprawa jakości i dostępności usług kardiologicznych w rejonie Kowna i Augustowa”. 

Planowany koszt realizacji zadania po stronie polskiej wynosi 2 256 000 zł, w tym udział 

własny 20% inwestycji, tj. 451 200 zł. Projekt, który byłby realizowany ze Szpitalem 

Uniwersyteckim w Kownie polega na współpracy w zakresie usług kardiologicznych. 

Szpital w Augustowie w roli partnera planuje zakupić sprzęt medyczny przeznaczony 

dla Oddziału Chorób Wewnętrznych i poradni kardiologicznej. 

c) „Zwiększenie dostępności usług rehabilitacyjnych dla osób starszych”. Planowany koszt 

realizacji zadania po stronie polskiej wynosi 2 314 000 zł, w tym udział własny partnera 

20%, tj. 462 800 zł. Partner projektu – SP ZOZ w Augustowie planuje zakupić 

specjalistyczny sprzęt rehabilitacyjny, między innymi kabiny do krioterapii, 

wyremontować ciągi komunikacyjne oraz zorganizować ogródek rehabilitacyjny. 

Środki na sfinansowanie udziału własnego w tych projektach będą wymagane w latach 2024 

– 2025. 

Z uwagi na szczególne zaangażowanie Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej oraz Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki 

Długoterminowej w działania na rzecz poprawy funkcjonowania jednostek, pozyskiwane od 

lat środki finansowe na ich rozbudowę, osiąganie dodatniego wyniku na działalności, Zarząd 

Powiatu postanowił o ustaleniu nowych wynagrodzeń od dnia 1 maja 2023 r.  

Wysoka Rado, 

13 kwietnia br. odbyła się w Krakowie uroczysta Gala Finałowa XII Edycji Ogólnopolskiego 

Konkursu i Programu Certyfikacyjnego dla Gmin, Powiatów i Samorządnych Województw 

„Samorządowy Lider Edukacji – 2023”. Podczas Gali Powiat Augustowski po raz kolejny 

uhonorowany został certyfikatem „Samorządowego Lidera Edukacji”, który nadano zgodnie z 

rekomendacją Komisji Ekspertów. Gala Finałowa stanowiła również okazję do wręczenia 

Certyfikatu Edukacyjnej Doskonałości II Liceum Ogólnokształcącemu w Augustowie im. 

Polonii i Polaków na Świecie. 

Dziękuję wszystkim, którzy się do tego przysłużyli. 
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Zarząd Powiatu zapoznał się z wynikami konkursu na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących. Na konkurs wpłynęła 1 oferta. Po wysłuchaniu kandydatki Komisja 

Konkursowa na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących wyłoniła Panią Annę 

Sus – Cilulko. Zarząd Powiatu zatwierdził wyniki konkursu i powierzył to stanowisko Pani 

Annie Sus – Cilulko na kolejną kadencję. 

Informuję o zakończeniu realizacji zadania inwestycyjnego pn. Wymiana nawierzchni na 

terenie boiska do piłki nożnej „Moje Boisko – Orlik 2012” przy Augustowskim Centrum 

Edukacyjnym ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej w ramach Programu 

Modernizacji Kompleksów Sportowych „Mój Boisko – Orlik 2012” – Edycja 2022. Zadanie 

zostało zrealizowane zgodnie z umową i terminem do dnia 7 kwietnia 2023 r. Komisja 

powołana do odbioru prac stwierdziła, że roboty zostały wykonane zgodnie z projektem.  

W związku z tym, Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do podpisania i złożenia 

wniosku o wypłatę dofinansowania. Całkowita wartość zadania wyniosła 513 482 zł, w tym 

dofinansowanie 256 700 zł, wkład własny 256 782 zł.  

W ramach realizacji zadania pn. „Modernizacja bieżni lekkoatletycznej i boiska przy II Liceum 

Ogólnokształcącym w Augustowie” został wyłoniony Wykonawca, firma MULTISPORT 

BOISKA SPORTOWE Sp. z o. o. z Jaworzna, która zaoferowała wykonanie zadania za kwotę 

1 042 918,48 zł oraz 3 lata gwarancji. Został wybrany również Inspektor nadzoru, którego 

koszt wyniesie 20 859 zł. Zakończenie zadania zaplanowano na 31 sierpnia br. 

W dniu 12 maja br. Wykonawca zadania przekazał projekt umowy z podwykonawcą, 

ponieważ zamierza zlecić podwykonawcy większą część robót oraz wystąpił z wnioskiem o 

wyrażenie zgody na przelew części wierzytelności za wykonanie na podwykonawcę i 

dokonanie podwykonawcy płatności bezpośrednio przez Powiat Augustowski. Obecnie 

inspektor nadzoru analizuje kosztorys głównego podwykonawcy czy jest zgodny z 

kosztorysem Wykonawcy złożonym do oferty. 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białymstoku ogłosił nabór 

wniosków o dofinansowanie w ramach programu „Ekopracownia – zielone serce szkoły”. W 

ramach programu można uzyskać dofinansowanie do 90% wartości, ale nie więcej niż 75 000 

zł. Celem projektu jest podniesienie świadomości ekologicznej młodzieży.  

Zainteresowanie przystąpieniem do programu wyraziły: I Liceum Ogólnokształcące i II Liceum 

Ogólnokształcące, w związku z tym Zarząd Powiatu złożył wnioski na dofinansowanie m.in. 

na wyposażenie pracowni odnawialnych źródeł energii. 

Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją dotyczącą organizacji kursów uczniom oddziałów 

przygotowania wojskowego w I Liceum Ogólnokształcącym w Augustowie. Zgodnie z 

wnioskiem z dnia 26 marca 2020 r. złożonym do Ministerstwa Obrony Narodowej o 

zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w I LO, Powiat Augustowski 

zobowiązał się do zorganizowania i sfinansowania z budżetu Powiatu różnego rodzaju 

kursów uczniom kształcącym się w oddziałach przygotowania wojskowego. 
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Mając na uwadze te zobowiązania oraz rozwój uczniów, Zarząd Powiatu postanowił, aby 

uczniom, którzy osiągają najwyższe wyniki w nauce oraz biorą aktywny udział w różnego 

rodzaju uroczystościach szkolnych i pozaszkolnych sfinansować w roku szkolnym 2022/2023 

kursy na ogólną kwotę 39 300 zł, w tym:  

1) kurs płetwonurka dla 10 uczniów z klas II i III – koszt 25 000 zł, 

2) kurs operatora drona dla 5 uczniów z klas II i III – koszt 6 000 zł, 

3) dopłacić do kursu prawa jazdy dla 3 uczniów z klasy III – koszt 3 300 zł, 

4) kurs motorowodny dla 10 uczniów z klasy I – koszt 5 000 zł.  

Zarząd Powiatu upoważnił Dyrektor ZSO do przeprowadzenia rekrutacji uczniów zgodnie z 

przedstawionymi założeniami i zorganizowania kursów. 

W omawianym okresie, Zarząd Powiatu: 

1) zatwierdził program, harmonogram i kosztorys wycieczki edukacyjnej, która zostanie 

zorganizowana dla 40 najlepszych uczniów powiatowych szkół ponadpodstawowych 

w ramach „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży 

oraz wyrównywania szans edukacyjnych”. Organizatorem tegorocznej wycieczki jest II 

Liceum Ogólnokształcące. Planowana jest 3 – dniowa wycieczka autokarowa na trasie 

Lublin – Nałęczów – Kazimierz Dolny – Kozłówka – Zamość – Sandomierz. Koszt 

wycieczki dla 40 uczniów i 3 opiekunów wyniesie 38 600 zł (koszt na jednego 

uczestnika 965 zł) i zostanie opłacony z budżetu Powiatu. 

2) podpisał porozumienie z Ministrem Edukacji i Nauki o udzielenie wsparcia 

finansowego na organizację wycieczki uczniom Zespołu Szkół Specjalnych w ramach 

przedsięwzięcia „Poznaj Polskę”. Łączny koszt wycieczki wyniesie 14 842 zł, w tym 

kwota przyznanej dotacji 11 873 zł i wkład własny 2 969 zł (pochodzący z funduszy 

Stowarzyszenia Przyjaciół Zespołu Szkół Specjalnych „Wśród Nas” w Augustowie). 

Zostanie zorganizowana 3 – dniowa wycieczka do Warszawy dla 13 uczniów Szkoły 

Specjalnej Przysposabiającej do Pracy oraz 4 opiekunów. 

3) pozytywnie rozpatrzył wniosek Dyrektor ZSO w sprawie wymiany oświetlenia i 

renowacji nawierzchni boiska Orlik 2012 oraz remontu łazienek w budynku szkoły. 

Łączny koszt zadania wyniesie 90 770 zł. 

4) postanowił o organizacji nauczania indywidualnego w Branżowej Szkole I stopnia nr 1 

w Augustowskim Centrum Edukacyjnym, w wymiarze 12 godzin tygodniowo, na okres 

od 24 kwietnia do 23 czerwca 2023 r. 

5) przyznał Augustowskiemu Centrum Edukacyjnemu dodatkowe godziny na organizację 

zajęć z zakresu pomocy psychologiczno – pedagogicznej, w wymiarze 2 godzin 

tygodniowo na okres od 9 maja do 23 czerwca 2023 r. 

6) zatwierdził zmiany do arkusza organizacji Zespołu Placówek Młodzieżowych na rok 

szkolny 2022/2023. 

7) zatwierdził arkusze organizacji na rok szkolny 2023/2024 szkół i placówek 

oświatowych. 
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8) ufundował nagrody uczestnikom XII Regionalnego Konkursu Plastycznego dla dzieci z 

niepełnosprawnością ze szkół specjalnych pn. Inspiracje Muzyką, przeznaczając na 

ten cel kwotę 800 zł. 

9) postanowił o współfinansowaniu wydania tomu poezji augustowskiej poetki Pani 

Józefy Drozdowskiej pt. „Kamyki z wody”, przeznaczając na ten cel kwotę 2 000 zł. 

10) postanowił o współfinansowaniu wydania publikacji podsumowujących 20. lecie 

działalności Stowarzyszenia Uniwersytet Trzeciego Wieku w Augustowie, 

przeznaczając na ten cel kwotę 1 000 zł. 

11) przeznaczył środki finansowe w wysokości 6 273 zł na udział Powiatu Augustowskiego 

w XII edycji Ogólnopolskiego Programu Certyfikacyjnego dla Gmin, Powiatów i 

Samorządnych Województw „Samorządowy Lider Edukacji – 2023”. 

12) postanowił o współorganizacji wyjazdu drużyn ze Szkoły Podstawowej im. 

Powstańców Styczniowych w Nowince na Ogólnopolskie Igrzyska Młodzieży Szkolnej 

w Unihokeju' 2023, przeznaczając na ten cel kwotę 1 000 zł. 

13) postanowił o współorganizacji i współfinansowaniu Pikniku Rodzinnego z Okazji 30-

lecia powstania Augustowskiego Stowarzyszenia Abstynentów „Klub Tęcza”, 

przeznaczając na ten cel kwotę 1 000 zł. 

Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o złożonych wnioskach o przyznanie nagród za 

osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury. Wpłynął 

jeden wniosek od Pana Erazma Stefanowskiego – augustowskiego poety. Ponadto, Zarząd 

Powiatu postanowił zawnioskować o przyznanie nagrody Pani Józefie Drozdowskiej – 

augustowskiej poetce, która w tym roku obchodzi 45-lecie pracy literackiej. 

W związku z powyższym Zarząd Powiatu powołał i określił tryb pracy komisji do opiniowania 

wniosków o przyznanie dorocznych nagród Starosty Augustowskiego za osiągnięcia w 

dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury.  

Szanowni Państwo, 

Zarząd Powiatu postanowił o przyznaniu Medali Zarządu Powiatu w Augustowie „Za zasługi 

dla Powiatu Augustowskiego” prof. Adamowi Czesławowi Dobrońskiemu z okazji jubileuszu 

50-lecia pracy naukowej w dowód uznania za całokształt działalności na rzecz 

popularyzowania i dokumentowania ważnych wydarzeń historycznych oraz prezentowania 

dziedzictwa kulturowego naszego regionu. 

Zarząd Powiatu postanowił: 

1) o ufundowaniu gwoździa do sztandaru Rejonowego Koła Pszczelarzy w Augustowie, 

przeznaczając na ten cel kwotę 2 000 zł. 

2) o współorganizacji i współfinansowaniu I Otwartych Mistrzostw Podlaskiego Oddziału 

Straży Granicznej w Kwalifikowanej Pierwszej Pomocy, przeznaczając na ten cel 

kwotę 1 000 zł. 

Zarząd Powiatu przyjął Raport o stanie Powiatu Augustowskiego za 2022 rok przygotowany 

we współpracy z jednostkami organizacyjnymi Powiatu Augustowskiego. Raport obejmuje 
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podsumowanie działalności zarządu powiatu w roku poprzednim, w szczególności realizację 

polityk, programów i strategii oraz uchwał rady powiatu. 

Szanowni Państwo, 

Informuję, że w ramach zadania „Rozbudowa drogi powiatowej nr 1201B – budowa ścieżki 

rowerowej przez obszar Wigierskiego Parku Narodowego od granicy powiatu suwalskiego do 

miejscowości Bryzgiel” planowana jest wycinka drzew. Wykonawca tego zadania zwrócił się z 

propozycją, że odkupi to drewno „na pniu” w cenie oszacowanej przez rzeczoznawcę, tj. 

około 120 tys. zł netto. Taka forma sprzedaży byłaby korzystna ze względów formalnych, np. 

nie byłoby potrzeby ogłaszania przetargu na sprzedaż tego drewna. Przy sprzedaży drewna z 

realizacji drogi Olszanka – stacja kolejowa Szczepki udało się wyłonić kupca drewna dopiero 

za ósmym podejściem, ponieważ wcześniej nikt się nie zgłaszał. Ostatecznie po około pół 

roku drewno zostało sprzedane za 50% wartości kwoty oszacowania. Jest to jednak przede 

wszystkim wymagane z uwagi na względy organizacyjne, tj. brak miejsca do składowania 

tego drewna w obrębie placu budowy, co zakładano na etapie przetargu, a obecnie stało się 

niemożliwe z uwagi na warunki i wymagania Wigierskiego Parku Narodowego i zakładany 

przez Wykonawcę harmonogram realizacji inwestycji. Przewożenie drewna, jego 

składowanie oraz zabezpieczenie przed ewentualną kradzieżą będzie generowało dodatkowe 

koszty. 

Zarząd Powiatu wyraził zgodę na sprzedaż drewna na „pniu”, które zostanie pozyskane w 

wyniku robót budowlanych. 

Niezależnie od oferty Wykonawcy, Powiatowy Zarząd Dróg zebrał 3 oferty zakupu dotyczące 

pozyskiwanego drewna. Oferta Wykonawcy była najwyższa.  

W dniu dzisiejszym, Zarząd Powiatu wyraził zgodę na ogłoszenie postępowania 

przetargowego na realizację zadania pn. „Remont odcinków drogi powiatowej Nr 1194B 

Bargłów Kościelny – Pomiany – granica województwa”. 

Informuję, że firma STRABAG Sp. z o. o – Wykonawca realizacji zadania pn. „Centrum 

komunikacyjne Augustowa – rozbudowa i przebudowa strategicznych ulic powiatowych” – 

zwróciła się z wnioskiem o dokonanie zmiany (waloryzacji) wynagrodzenia umownego 

określonego umową zawartą w dniu 23 marca 2022 r. 

Zarząd Powiatu uznał, że konieczne jest jednak uzupełnienie wniosku przez firmę o 

dokumenty określone w umowie, w tym o wykaz pozycji, których wartość uległa zwiększeniu 

wraz z kalkulacją szczegółową cen jednostkowych oraz zaktualizowanego kosztorysu 

ofertowego uwzględniającego zmiany. Zgodnie z umową Wykonawca jest zobowiązany do 

wykazania, iż zmiany cen materiałów lub kosztów wykonania zamówienia mają wpływ na 

wysokość kosztów. Bez przedłożenia dokumentów wymaganych umową i uzasadniających 

wzrost wynagrodzenia wniosek nie może być rozpatrzony. Bieg terminu na rozpatrzenie 

wniosku rozpocznie się od daty złożenia kompletnego wniosku. 

Przedkładając niniejsze sprawozdanie, bardzo proszę o jego przyjęcie.” 
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Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Wicestaroście Dariuszowi Szkiłądziowi. 

Wicestarosta powiedział, że podczas uroczystej Gali Finałowej XII Edycji Ogólnopolskiego 

Konkursu i Programu Certyfikacyjnego dla Gmin, Powiatów i Samorządnych Województw 

„Samorządowy Lider Edukacji – 2023”, o której przed chwilą była mowa, wyróżniony został 

również Pan Starosta. W trakcie Gali Starosta Augustowski Jarosław Szlaszyński otrzymał 

Medal Edukacyjny „Samorządowy Lider Przyszłości”. Odznaczenie zostało przyznane za 

najbardziej nowatorskie i wizjonerskie działania edukacyjne w samorządzie, będące 

ogólnopolską wizytówką lokalnej oświaty na miarę XXI wieku. Wicestarosta i obecni na sali 

obrad pogratulowali Staroście tego wyróżnienia. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski zapytał, jaki był koszt udziału Powiatu w Programie Certyfikującym dla 

Gmin, Powiatów i Samorządnych Województw „Samorządowy Lider Edukacji – 2023”. 

Ponadto Radny poruszył kwestię zatwierdzenia arkuszy organizacyjnych. Zapytał, jak 

przedstawia się sytuacja, co do liczby etatów, godzin pracy nauczycieli w odniesieniu do roku 

poprzedniego. 

Radny Michał Kotarski przypomniał, że na ostatniej sesji Rady Powiatu została podjęta 

uchwała o przyznaniu nagród za upowszechnianie kultury. Radny zapytał, gdzie można 

zapoznać się z wynikami konkursu. 

Następnie Radny Michał Kotarski poprosił o wyjaśnienie, z jakich względów i w jakich 

zakresach planowana jest waloryzacja kosztów w zakresie przebudowy ,,Centrum 

komunikacyjnego Augustowa (…)’’. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta poinformował, że koszt certyfikacji we wspomnianym programie to 6 273 zł. Jest to 

koszt poniesiony na opłacenie dwóch niezależnych audytorów, którzy dokonują oceny 

funkcjonowania danej jednostki. Audyt przekazywany jest jednostce, która podlegała 

certyfikacji. Dokument znajduje się w Wydziale Oświaty, Kultury i Sportu, jest dostępny, 

radni mogą zapoznać się z jego treścią. Audyt zawiera informacje dla wydziału, dyrektorów, 

rad pedagogicznych odnośnie mocnych stron i stron wymagających wzmocnienia. W audycie 

wyodrębnione są poszczególne obszary i zadania, które powinna szkoła realizować. Ten 

dokument jest bardzo wartościowy, gdyż daje dużo wskazówek do dalszego działania. 

Następnie Starosta odniósł się do poruszonej kwestii przyznanych nagród z zakresu kultury. 

Powiedział, że Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o złożonych wnioskach z tego 

zakresu. Są to propozycje nagrodzenia dwóch poetów o uznanym dorobku z terenu Powiatu. 

Jedną kandydaturę zgłosił Zarząd Powiatu, natomiast druga wpłynęła w otwartym naborze. 

Zarząd Powiatu powołał komisję konkursową, która będzie rozpatrywała przedłożone 

wnioski z tego zakresu. 

Starosta odniósł się do kwestii arkuszy organizacyjnych i podkreślił, że nie ma żadnych 

zagrożeń, nauczyciele będą mieli pracę. Obecnie są to informacje wstępne. Nabór 
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dokonywany jest drogą elektroniczną i uczeń ma możliwość dokonać wyboru na 11 

kierunkach kształcenia, a więc praktycznie do każdej ze szkół w Augustowie. Po dokonaniu 

naboru i po podsumowaniu zdobytych punktów będzie można precyzyjnie podać, ile będzie 

oddziałów, etatów i godzin. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag. 

Ad. pkt 4) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 

rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Augustowskiego na 2023 r. (kserokopia uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 

Skarbnik Powiatu poinformował, że zanim omówi budżet, odniesie się do poruszonej przez 

Radnego Michała Kotarskiego kwestii waloryzacji w zakresie przebudowy ,,Centrum 

komunikacyjnego Augustowa (…)’’. 

Skarbnik Powiatu powiedział, że zadanie związane z budową ,,Centrum komunikacyjnego 

Augustowa (…)’’ realizowane jest w okresie dwuletnim. Całość zadania to kwota ponad 18 

mln zł. Część prac została wykonana i opłacona w roku ubiegłym. Podpisana umowa na to 

zadanie zawiera mechanizm waloryzacyjny w przypadku wzrostu cen. Jeżeli po 12 miesiącach 

nastąpi wzrost cen powyżej 10%, wówczas Wykonawcy przysługuje i może być przyznane 

zwiększone wynagrodzenie. Nie jest to działanie podejmowane automatycznie, ale może być 

obligatoryjne i umowa określa, jakie dokumenty powinien Wykonawca przedłożyć w takim 

przypadku. Wykonawca obecnie złożył wniosek wskazując jedynie, że według GUS nastąpił 

wzrost cen o 12% w stosunku do roku ubiegłego w zakresie robót budowlanych i usług. 

Wykonawca dokonał przeliczeń w tym zakresie i zawnioskował o przyznanie kwoty 352  tys. 

zł. W umowie określono, że jednym z warunków, które musi spełnić Wykonawca jest 

udokumentowanie, że wzrost cen był nie tylko ogólnokrajowy, ale konkretnie u tego 

wykonawcy. Powinien zaktualizować kosztorys dotyczący wynagrodzenia za te zadanie. 

Takich dokumentów Wykonawca nie przedłożył i w związku z tym zostało skierowane pismo 

o uzupełnienie o niezbędne dokumenty w tym zakresie. Skarbnik powiedział, że w zmianach 

do budżetu Powiatu na 2023 r. zostało zabezpieczone zwiększenie planu wydatków o kwotę 

352  tys. zł na ten cel, natomiast sprawa jest jeszcze nierozstrzygnięta. 

Następnie Skarbnik Powiatu przedstawił najistotniejsze zmiany do budżetu Powiatu, które 

dotyczyły m.in. w rozdziale 60014 Drogi publiczne powiatowe, zwiększa się plan dochodów o 

kwotę 200 000 zł z tytułu pomocy finansowej od Gminy Augustów przeznaczonej na 

dofinansowanie rozbudowy odcinka drogi powiatowej Jabłońskie – Topiłówka – Mazurki. 

Skarbnik Powiatu dodał, że w objaśnieniach przy tej zmianie została wpisana Gmina Sztabin, 

natomiast powinna być wpisana Gmina Augustów. 

W dziale 710 Działalność usługowa, rozdział 71095 Pozostała działalność, zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 13 682 zł przeznaczoną na koszty utrzymania powiatowego zasobu 
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geodezyjno – kartograficznego w związku z szczególnymi zasadami wykonywania budżetu 

określonymi w ustawie z dnia 17 maja 1989 r. Prawo geodezyjne i kartograficzne do 

wysokości dochodów z opłat za udostępnianie informacji osiągniętych w roku 2022. 

W dziale 750 Administracja publiczna, rozdział 75020 Starostwa powiatowe, zwiększa się 

plan wydatków o kwotę 128 827 zł przeznaczoną na wydatki związane z utrzymaniem 

Powiatowego Zarządu Dróg w Augustowie o kwotę 108 827 zł oraz zwiększa plan wydatków 

Starostwa Powiatowego o kwotę 20 000 zł na realizację zadania inwestycyjnego 

„Dostosowanie budynku Starostwa Powiatowego do wymagań ppoż. poprzez zabudowę 

klatek schodowych i wykonanie instalacji hydrantowej”. 

W dziale 801 Oświata i wychowanie, w rozdziale 80120 Licea ogólnokształcące, zwiększa się 

plan wydatków w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Augustowie o kwotę 130  700 zł 

przeznaczoną na:  

a) remont nawierzchni boisk szkolnych Orlik 2012 w kwocie 10 000 zł,  

b) remont dwóch łazienek wraz z robotami sanitarnymi kwotę 45 100 zł,  

c) koszty organizacji uczniom oddziałów przygotowania wojskowego kursów płetwonurka 

(25  000 zł), operatora drona (6 000 zł), motorowodnego (5 000 zł) oraz dopłatę do kursu 

prawa jazdy (3 300 zł) kwotę 39 300 zł; środki pochodzą ze zmniejszenia planu wydatków w 

rozdziale 80195 Pozostała działalność,  

d) zadanie inwestycyjne „Wymiana oświetlenia na oświetlenie LED na boisku szkolnym Orlik 

2012 w celu ograniczenia kosztów zakupu energii elektrycznej” 35 670 zł. 

W dziale 854 Edukacyjna opieka wychowawcza:  

1) zwiększa się plan dochodów o kwotę 65 000 zł w rozdziale 85417 Szkolne schroniska 

młodzieżowe z tytułu usług świadczonych przez Zespół Placówek Młodzieżowych w 

Augustowie,  

2) zwiększa się plan wydatków o kwotę 244 775 zł w rozdziale 85407 Placówki wychowania 

pozaszkolnego i rozdziale 85410 Internaty i bursy szkolne przeznaczoną na koszty 

funkcjonowania Zespołu Placówek Młodzieżowych w Augustowie. 

W dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, w rozdziale 75412 

Ochotnicze straże pożarne, zwiększa się plan wydatków o kwotę 45 000 zł przeznaczoną na 

udzielenie pomocy finansowej na dofinansowanie zakupów dla jednostek Ochotniczych 

Straży Pożarnych dla następujących gmin: 

1. Gmina Miasto Augustów kwotę 10 000 zł na dofinansowanie zakupu lekkiego pojazdu 

terenowego typu QUAD dla OSP Augustów-Lipowiec,  

2. Gmina Augustów kwotę 15 000 zł na dofinansowanie zakupu samochodu ratowniczo-

gaśniczego z napędem na 4x4 dla OSP w Kolnicy,  

3. Gmina Lipsk kwotę 5 000 zł na dofinansowanie zakupu ubrań specjalnych i hełmów dla 

OSP w Lipsku, 

4. Gmina Nowinka kwotę 15 000 zł na dofinansowanie zakupu lekkiego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego GLM dla OSP w Bryzgiel. 
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W wyniku wprowadzonych zmian w planie dochodów i w planie wydatków nastąpiło 

zwiększenie planowanego deficytu budżetu o kwotę 591 145 zł, tj. do kwoty 13 887 673 zł. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 13 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, 

Mieczysław Sobolewski, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz) 

przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 2 głosach ,,wstrzymujących’’ (Elżbieta Puczyłowska, 

Michał Kotarski) podjęła uchwałę Nr 291/XXXVII/2023 w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Augustowskiego na 2023 rok. 

Ad. pkt 5) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2023 - 2029. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2023 – 2029. (uchwała stanowi załącznik nr 5 

do protokołu) 

Skarbnik Powiatu poinformował, że zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej polega na 

uaktualnieniu danych dotyczących roku 2023 o zmiany, które Rada wniosła do budżetu 

Powiatu podczas sesji oraz o dwie zmiany dokonane pomiędzy sesjami przez Zarząd Powiatu. 

Ponadto nastąpiły jeszcze drobne korekty dotyczące wykonania roku 2022 wynikające z 

korekty sprawozdania z wykonania budżetu. Są to niewielkie różnice rzędu 40 zł, ale należało 

skorygować. Nie ma istotniejszych zmian, co do perspektywy finansowej Powiatu w 

najbliższych latach. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu) 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 13 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, 

Mieczysław Sobolewski, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz) 

przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 2 głosach ,,wstrzymujących’’ (Elżbieta Puczyłowska, 
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Michał Kotarski) podjęła uchwałę Nr 292/XXXVII/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2023 – 2029. 

Ad. pkt 6) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Lipsk. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Lipsk. (uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 

Skarbnik Powiatu poinformował, że kwestia projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Lipsk została omówiona przy zmianach do budżetu Powiatu 

Augustowskiego na 2023 r. Natomiast w przypadku tej uchwały Zarząd Powiatu ma 

propozycję dotyczącą drobnej korekty zapisów tej uchwały i wykreślenie ilości ubrań i 

hełmów. Taki zapis pojawił się w projekcie uchwały ze względu na wniosek, jaki wpłynął, 

natomiast pozostawienie zapisu ograniczałoby możliwości w tym zakresie. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu radcy prawnemu Marcinowi Bogdanowi, 

który dla uściślenia wypowiedzi Skarbnika Powiatu zapytał, czy przedłożona przez niego 

propozycja zapisów w projekcie uchwały jest autopoprawką Zarządu Powiatu. 

Skarbnik Powiatu potwierdził, że jest to autopoprawka do projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek 

Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Tadeusz Drągiewicz, 

Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 

,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 293/XXXVII/2023 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Lipsk. 

Ad. pkt 7) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasto 

Augustów. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Skarbnik Powiatu podczas omawiania 

zmian do budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 r. przedstawił kwoty i cel przyznanych 

pomocy finansowych poszczególnym gminom. (uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu) 
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Wiceprzewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek 

Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Tadeusz Drągiewicz, 

Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 

,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 294/XXXVII/2023 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Miasto Augustów. 

Ad. pkt 8) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowinka. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek 

Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Tadeusz Drągiewicz, 

Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 

,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę podjęła uchwałę Nr 295/XXXVII/2023 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowinka. (uchwała stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu) 

Ad. pkt 9) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Augustów. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek 

Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Tadeusz Drągiewicz, 

Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 

,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 296/XXXVII/2023 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Augustów. (uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 

Ad. pkt 10) Przedłożenie sprawozdania finansowego Powiatu Augustowskiego za rok 2022. 
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Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedłożył sprawozdanie finansowe Powiatu Augustowskiego za rok 

2022. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 

Skarbnik Powiatu poinformował, że sprawozdanie finansowe jest trzecim dokumentem w 

procedurze udzielania absolutorium Zarządowi Powiatu. Rada Powiatu otrzymała wcześniej 

sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Augustowskiego za 2022 r. i informację o stanie 

mienia Powiatu Augustowskiego. Sprawozdanie finansowe wraz z pozostałymi materiałami 

zgodnie z ustawą o finansach publicznych zostanie przekazane do Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu, która rozpatruje i przedstawia swoje stanowisko w tej sprawie oraz przedkłada 

wniosek w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu.  

Skarbnik Powiatu omówił poszczególne elementy sprawozdania finansowego, tj.: bilans z 

wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, bilans jednostki budżetowej lub 

samorządowego zakładu budżetowego, rachunek zysków i strat jednostki, zestawienie zmian 

w funduszu jednostki. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do sprawozdania.  

Ad. pkt 11) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody Rejonowemu Kołu Pszczelarzy w 

Augustowie na użycie herbu Powiatu Augustowskiego na sztandarze Koła. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody Rejonowemu Kołu Pszczelarzy w Augustowie na 

użycie herbu Powiatu Augustowskiego na sztandarze Koła wraz z uzasadnieniem. (uchwała 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu) 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, 

który przedstawił projekt powyższej uchwały. 

Starosta poinformował, że Rejonowe Koło Pszczelarzy w Augustowie zwróciło się z 

wnioskiem o wyrażenie zgody na użycie herbu Powiatu Augustowskiego na nowym 

sztandarze. Zgody w tym zakresie udziela Rada Powiatu. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych 

Rady Powiatu Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu) 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek 

Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Tadeusz Drągiewicz, 

Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 

,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 297/XXXVII/2023 w sprawie wyrażenia zgody 
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Rejonowemu Kołu Pszczelarzy w Augustowie na użycie herbu Powiatu Augustowskiego na 

sztandarze Koła. 

Ad. pkt 12) Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Związku Powiatów „Moniecko-

Augustowskiego”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali 

projekt uchwały w sprawie utworzenia Związku Powiatów „Moniecko-Augustowskiego”. 

(uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu) 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, 

który przedstawił projekt powyższej uchwały. 

Starosta poinformował, że Starosta Moniecki wystąpił z propozycją podjęcia działań 

mających na celu wspólne przeprowadzenie inwestycji polegającej na modernizacji 

przebiegającej na terenie dwóch powiatów drogi powiatowej Białobrzegi - Bór - Sosnowo - 

Kopiec - Mogielnice - Dębowo - Dolistowo - dr.670. Zaproponował, aby w tym celu utworzyć 

związek powiatów: Monieckiego i Augustowskiego. Mając na uwadze kluczowe znaczenie 

przedmiotowej drogi w lokalnym układzie komunikacyjnym dla mieszkańców obu powiatów i 

turystów odwiedzających atrakcyjny przyrodniczo obszar, poprawę dostępności 

Biebrzańskiego Parku Narodowego, a także zwiększone szanse uzyskania dofinansowania na 

zadania realizowane w kooperacji przez dwie lub więcej jednostki samorządu terytorialnego, 

Zarząd Powiatu popiera przedmiotową inicjatywę.  

Podjęcie uchwały przez Radę Powiatu w sprawie utworzenia związku pozwoli na realizację 

kolejnych działań, tj. na opracowanie i przedłożenie pod obrady Rady Powiatu uchwały w 

sprawie przyjęcia statutu związku, którego treść należy uzgodnić wcześniej z Wojewodą 

Podlaskim. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Infrastruktury 

Technicznej Rady Powiatu Mieczysławowi Sobolewskiemu , który poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu) 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek 

Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Tadeusz Drągiewicz, 

Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 

,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę podjęła uchwałę Nr 298/XXXVII/2023 w sprawie 

utworzenia Związku Powiatów „Moniecko-Augustowskiego”. 

Ad. pkt 13) Przedstawienie Oceny Zasobów Pomocy Społecznej za 2022 rok. 
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Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że radni w materiałach na sesję otrzymali 

Ocenę Zasobów Pomocy Społecznej za 2022 rok. Dokument został omówiony na Komisji 

Spraw Społecznych Rady Powiatu. W przypadku pytań odpowiedzi udzieli Dyrektor 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Augustowie. (ocena stanowi załącznik 20 do 

protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do sprawozdania. 

Ad. pkt 14) Przedstawienie Raportu o stanie Powiatu Augustowskiego za 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, który 

przedstawił Raport o stanie Powiatu Augustowskiego za 2022 rok. 

Starosta poinformował, że zgodnie z art. 30a ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym, 

zarząd powiatu co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie powiatu raport o stanie powiatu. 

Raport obejmuje podsumowanie działalności zarządu powiatu w roku poprzednim, w 

szczególności realizację polityk, programów i strategii oraz uchwał rady powiatu za rok 2022. 

Starosta dodał, że Raport nie zawiera oceny. Struktura raportu jest podobna jak w latach 

poprzednich, nie ma w tym zakresie obowiązujących przepisów, przyjęto formułę, która była 

już prezentowana. Raport został zamieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa 

Powiatowego w Augustowie i na stronie internetowej Powiatu Augustowskiego. Starosta 

powiedział, że jeżeli ktoś z radnych chciałby ten materiał otrzymać w wersji papierowej, to 

powinien zgłosić się do Wydziału Organizacyjno - Prawnego. 

Zgodnie z art. 30a ust. 4 ustawy o samorządzie powiatowym Rada Powiatu będzie 

rozpatrywać raport podczas sesji, na której podejmowana będzie uchwała rady powiatu w 

sprawie udzielenia absolutorium. Raport jest rozpatrywany wówczas w pierwszej kolejności. 

Raport podlega publikacji na stronie internetowej, dlatego został opracowany w wersji 

dostępnej dla osób niepełnosprawnych. 

Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag do przedstawionego materiału. 

Ad. pkt 15) Przyjęcie protokołu XXXVI/23 z dnia 30 marca 2023 r. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poinformował radnych, że w tym punkcie mogą wnosić 

uwagi do protokołu Nr XXXVI/23 z dnia 30 marca 2023 r. 

Radni nie zgłosili uwag ani zastrzeżeń. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu przystąpił do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu 

Nr XXXVI/23 z dnia 30 marca 2023 r. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek 

Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Tadeusz Drągiewicz, 

Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 

,,wstrzymujących’’ przyjęła protokół Nr XXXVI/23 z dnia 30 marca 2023 r. 
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Ad. pkt 16) Wolne wnioski. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa w 

Białymstoku uchwałą z dnia 21 kwietnia 2023 roku pozytywnie zaopiniowała przedłożone 

przez Zarząd Powiatu w Augustowie sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok. 

Korespondencja jest do wglądu w Wydziale Organizacyjno – Prawnym Starostwa.  

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski zapytał, czy remontowana ulica Rajgrodzka w Augustowie została 

oddana do użytkowania. Radny zwrócił uwagę, że po ostatnich opadach deszczu stan 

nawierzchni przy szkole był zły i jego zdaniem studnie na tej ulicy wymagają regulacji. Radny 

zapytał, czy planowane są działania w tym zakresie. 

Następnie Radny Michał Kotarski zapytał, na jakim etapie jest realizacja ulicy Młyńskiej w 

Augustowie, na kiedy planowane jest zakończenie prac i oddanie ulicy do użytku. Radny 

podkreślił, że obecny stan znacząco utrudnia poruszanie się mieszkańców, osób pracujących 

w urzędach i w jednostkach mających siedziby przy tej ulicy. 

Starosta odpowiedział, że wszystkie inwestycje są monitorowane w trakcie realizacji i po jej 

zakończeniu, jeżeli pojawiają się usterki, to one są zgłaszane wykonawcy, który w ramach 

reklamacji dokonuje ich naprawy. Starosta poinformował, że studnie kanalizacyjne na ulicy 

Rajgrodzkiej są regulowane. Powiedział również, że na sali obecny jest Dyrektor PZD, który 

przysłuchuje się dyskusji i podejmie działania w zakresie zgłaszanych wniosków. 

Następnie Starosta odniósł się do kwestii realizacji ulicy Młyńskiej. Poinformował, że pracę 

idą w dobrym tempie i planowane jest oddanie tej ulicy do użytku przed okresem 

wakacyjnym. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn, który powiedział, że 16 maja br. 

w rozmowie telefonicznej Pan Ryszard Waszkiewicz, obecny na sali, poprosił o możliwość 

zabrania głosu na sesji i taką zgodę otrzymał.  

Salę obrad opuściła Radna Joanna Lisek i Radny Michał Jeruć. W obradach uczestniczyło 13 

radnych. 

Głos zabrał Ryszard Waszkiewicz, który powiedział, że na poprzedniej sesji poruszył temat 

przekazywania nieruchomości na rzecz Wigierskiego Parku Narodowego. Podziękował 

radnym, którzy podczas głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

darowiznę nieruchomości na rzecz Parku, przynajmniej wstrzymali się od głosu. Pan Ryszard 

Waszkiewicz stwierdził, że nie ma dobrej kontroli w zakresie przekazywania nieruchomości 

parkom narodowym przy zastosowaniu przez nie prawa pierwokupu. Jego zdaniem taka 

kontrola powinna być pełniona przez Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa. Obecnie parki 

przejmują grunty i rolnicy nie mają szans na jakiekolwiek użytkowanie chyba, że park 

wydzierżawi grunt. Ryszard Waszkiewicz zaapelował do radnych z terenów gmin, aby zwrócili 

szczególną uwagę na przepływ nieruchomości na rzecz parków narodowych. 
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Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że pracuje w urzędzie gminy i w jego pracy 

zawodowej nie było takiej sytuacji, że Biebrzański Park Narodowy skorzystał z prawa 

pierwokupu zabierając możliwość kupna działki osobie fizycznej. Przewodniczący Rady 

Powiatu zapytał, czy Pan Ryszard Waszkiewicz uważa, że wykup działek położonych na 

terenie Parku powinien być prowadzony przez KOWR, a nie przez Park. 

Pan Ryszard Waszkiewicz potwierdził, że takie jest jego stanowisko w tej sprawie. 

Na salę obrad powrócił Radny Michał Jeruć. W obradach uczestniczyło 14 radnych 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu złożył życzenia z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego 

oraz Dnia Pracownika Samorządowego przypadającego 27 maja wszystkim, którzy 

współtworzą samorząd i pracują dla dobra lokalnej społeczności. Życzył sukcesów i 

satysfakcji z wykonywanej pracy oraz zdrowia i wszelkiej pomyślności w życiu prywatnym. 

Złożył podziękowanie za sumienne i profesjonalne wykonywanie obowiązków, życzliwość 

oraz serce, które wkładane jest w działania na rzecz lokalnej społeczności.  

Wiceprzewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, który 

odnosząc się do wystąpienia Ryszarda Waszkiewicza, powiedział, że transakcje są 

dokonywane zgodnie z prawem. Rada Powiatu nie ma żadnego wpływu na działania KOWR i 

parków. Parki mają prawo pierwokupu i prowadzone działania odbywają się ,,lege artis’’. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag. 

Ad. pkt 17) Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Powiatu podziękował 

Radnym za udział w obradach i o godz. 14.20 zamknął obrady XXXVII sesji Rady Powiatu w 

Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu 
w Augustowie 
Andrzej Mursztyn 

Protokołowała: 
Urszula Cudnowska 


